
 - 1 - 

  Zápis ze zasedání zastupitelstva obce Býšť  

konaného dne 29. 6. 2020 v Býšti 

Zveřejněna je upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů. 

 

Zasedání bylo řádně svoláno rozesláním pozvánek a plakátů. Informace o zasedání dle ustanovení § 
93 odst. 1 zákona o obcích byly zveřejněny na úřední desce OÚ včetně elektronické a to po dobu 
nejméně 7 dní. 
  
Přítomní zastupitelé: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, 
Mgr. Jana Horáková, Robert Kamenický, Tomáš Ležík DiS., Ing. Pavel Loskot, MUDr. Jan Mejzlík, 
Ph.D, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Bc. Ondřej 
Valenda, DiS 

Omluveni: Radomír Sovák DiS 

Hosté: 15 osob dle prezenční listiny. 

Přítomno 14 zastupitelů, tedy zastupitelstvo obce je dle ustanovení § 92 odst. 3 zákona o obcích 
usnášení schopné. Zasedání zastupitelstva obce se bude řídit jednacím řádem zastupitelstva obce. 

Zapisovatelkou jednání zastupitelstva byla jmenována paní Miloslava Vízková. 
 
Za ověřovatele zápisu byli navrženi Tomáš Ležík, Karel Blažek 
Jiný návrh nebyl. 
Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, Mgr. Jana Horáková, Robert 
Kamenický, Ing. Pavel Loskot, MUDr. Jan Mejzlík, Ph.D, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, 
Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Bc. Ondřej Valenda, DiS 

Proti: nikdo 

Zdržel se: Karel Blažek, Tomáš Ležík DiS. 
Návrh byl schválen. 

 
Do návrhové komise na usnesení ze zasedání zastupitelstva obce byli navrženi Mgr. Jana Horáková a 
Ladislav Mlateček 
Jiný návrh nebyl. 

Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, Robert Kamenický, 
Tomáš Ležík DiS., Ing. Pavel Loskot, MUDr. Jan Mejzlík, Ph.D, Romana Petříková, Roman Pospíšil, 
MVDr. Vladimír Rejnek, Bc. Ondřej Valenda, DiS 

Proti: nikdo 

Zdržel se: Mgr. Jana Horáková, Ladislav Mlateček. 
Návrh byl schválen. 
 
Program: 

1. Zpráva o činnosti rady obce 

2. Zpráva kontrolního a finančního výboru 

3. Prodej pozemku v k. ú. Hoděšovice – posouzení záměru 

4. Využití předkupního práva objektu na pozemku v podílovém spoluvlastnictví měst a obcí 

5. Schválení rozpočtového opatření II/2020 (II. změna rozpočtu na rok 2020) 

6. Závěrečný účet obce Býšť za rok 2019 včetně zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření 

7. Účetní závěrka obce Býšť za rok 2019 

8. Zrušení „Fondu modernizace bytového fondu“ a převod finančních prostředků na běžný účet 
obce Býšť 

9. Schválení čerpání finančních prostředků z investičního a rezervního fondu ZŠ Býšť 
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10. Schválení územní studie rozvojového území Z7-By-BV – lokalita „Přední Obecnice“ a 
„Svoboda“ 

11. Diskuze 

Starostka obce navrhuje přidat do diskuze programu 2 body: 

- Schválení dofinancování nákupu notebooků pro ZŠ Býšť 
- Schválení smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Pardubického kraje pro jednotku SDH obce 

na rok 2020 
 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Býšť schvaluje program zasedání zastupitelstva obce 
rozšířený v diskuzi o body: 

- Schválení dofinancování nákupu notebooků pro ZŠ Býšť 
- Schválení smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Pardubického kraje pro jednotku SDH obce 

na rok 2020 

Rozprava: nebyla 

Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, Mgr. Jana Horáková, 
Robert Kamenický, Tomáš Ležík DiS., Ing. Pavel Loskot, MUDr. Jan Mejzlík, Ph.D, Ladislav Mlateček, 
Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Bc. Ondřej Valenda, DiS 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 

Program zasedání zastupitelstva byl schválen. 
Usnesení č. 01/06/2020 

Proti zápisu ze zasedání zastupitelstva obce ze dne 27. 4. 2020 neměl nikdo z členů zastupitelstva 
obce námitek, takže tento zápis je platný. 

1. Zpráva z činnosti rady obce za období – květen a červen 2020     
 

Z jednání rady obce ze dne 11. 5. 2020 

Rada obce schválila   

- smlouvu o společném zadávání mezi Obcí Býšť a Pardubickým krajem o zadání veřejné 
zakázky s názvem „Modernizace silnice II/298 Býšť - hranice kraje, km 9,700-14,420 vč. dešťové a 
splaškové kanalizace v obci Býšť“ a vymezení podílu na financování této veřejné zakázky. 
- návrh smlouvy o dílo pro zadávací řízení veřejné zakázky „Modernizace silnice II/298 Býšť - 
hranice kraje, km 9,700-14,420 vč. dešťové a splaškové kanalizace v obci Býšť“. 

-     schválila prominutí nájmu firmě Dimatex CZ, spol. s r. o. Stráž nad Nisou, za období od 12. 3. 
do 12. 6. 2020 v souvislosti s bojem proti pandemii SARS-CoV-2.  

- smlouvu s Mgr. Jiřím Kozákem a Kateřinou Kozákovou, oba bytem Býšť čp. 110, o nájmu 
části pozemku p. č. 215/28 v k. ú. Býšť o výměře 422 m2, trvalý travní porost, za cenu 1,50 Kč za m2 
a rok.  

- dodatek č. 1 smlouvy o zemědělském pachtu č. 1/2019 ze dne 18. 5. 2019 s Ing. Milošem 
Krátkým, kterou se snižují výměry pachtované plochy.  

Rada obce neschválila  

- přiznání finančního příspěvku Lince bezpečí, z. s. Praha. 

-           studii rodinného domu se zelenou střechou na pozemku p. č. 11/4 v k. ú. Bělečko,  

-           návrh na změnu územní studii podaný pí Radkou Polenskou pro pozemek p. č. 325/5 v k. ú. 
Bělečko zastavitelné plochy Z10-Be-BV Územního plánu obce Býšť. 

 
Z jednání rady obce ze dne 8. 6. 2020 

Rada obce schválila: 
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-  smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene pozemkové služebnosti inženýrské 
sítě uzavíranou se Státním pozemkovým úřadem Pardubice č. 1013C20/44.   
Obsahem smluvního závazku je výstavba nové komunikace, vč. zřízení sjezdu a uložení sítí – 
veřejného osvětlení a vodovodní přípojky na pozemku p. č. 689 v k. ú. Bělečko. 
- uzavření dodatku ke smlouvě ze dne 3. 11. 2003 s firmou Marius Pedersen a.s., kterým se 
ruší recyklační poplatek za papír a zvyšuje se recyklační poplatek za plasty na 990,-Kč/tunu. 

- přidělení veřejné zakázky malého rozsahu s názvem ,,Rekonstrukce hygienického zázemí, 
pavilon II. stupně, 2NP“ na základní škole E. N. Býšť firmě Dvořák-Karlík Holice v Čechách, a 
kontaktní osobu k uzavření SOD Mgr. Danu Slivkovou, ředitelku ZŠ 

- žádost o navýšení dotace SK Býšť o 20.000 Kč na úhradu nákladů spojených s pronájmem 
tělocvičny při ZŠ Býšť.  

- dodatek č. 1 Smlouvy o poskytnutí dotace č. OŽPZ/18/25469 s Pardubickým krajem, kde se 
nově stanovuje čerpání a vyúčtování dotace do 31. 12. 2023. 

- přidělení veřejné zakázky malého rozsahu s názvem „Výměna lamp a sloupů VO v obci 
Hrachoviště“ firmě Elmont-Invest Žďár nad Sázavou. 

- Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti pro společnost ČEZ Distribuce, a.s., č. IP-
12-2011251/VB/01, Býšť, Bělečko p. č. 485/3-knn.    

- Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti pro společnost ČEZ Distribuce, a.s., č. IP-
12-2011099/VB/01, Býšť, Bělečko p. č. 319/5, svod knn.  

- vyhlášení ředitelského volna ve dnech 29. a 30. 6. 2020 z důvodu zahájení stavebních prací 
na rekonstrukci sociálního zařízení v ZŠ Býšť. 

Rada obce neschválila: 
- udělení výjimky pro stavbu rodinného domu s rovnou střechou na pozemku p. č. 11/4 v k. ú. 
Bělečko 

 
Z jednání rady obce ze dne 22. 6. 2020 

Rada obce schválila: 

-    kalkulaci provozu a údržby veřejného pohřebiště v Býšti.  

- darovací smlouvu s finančním příspěvkem ve výši 5000,-Kč pro Hospic Anežky České se 
sídlem v Červeném Kostelci a ukládá starostce obce zahrnout tuto částku do rozpočtu pro rok 2021. 

Ostatní body budou projednány samostatně. 

Rozprava: nebyla 

Zpráva o činnosti rady obce byla vzata na vědomí 

Usnesení č. 02/06/2020 

2. Zpráva kontrolního a finančního výboru 

a) Zprávu o činnosti finančního výboru přednesl Ing. Hubert Dostál 
Finanční výbor zasedal dne 22. 6. 2020 s programem: 
- Návrh závěrečného účtu za rok 2019 včetně Zprávy o výsledku hospodaření za rok 2019 

- Účetní závěrka za rok 2019 

- Rozpočtové opatření II/2020 

- Výkaz FIN 05/2020 – Výkazy o plnění rozpočtu  

b)  Zprávu o činnosti kontrolního výboru přednesl MUDr. Jan Mejzlík 
Kontrolní výbor zasedal ve dne 22. 6. 2020 a provedl kontrolu plnění usnesení: 

- ze zasedání zastupitelstva obce ze dne 24. 2. 2020 a 27. 4. 2020 
- z jednání rady obce ze dne 17. 2., 9. 3., 12. 3., dále pak dne 6. 4. a 11. 5. 
 
V plnění usnesení nebyly shledány nedostatky. Výsledky jednotlivých kontrol jsou 
zastupitelům k dispozici k nahlédnutí v přehledech plnění usnesení. 

Rozprava: nebyla 
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Zpráva kontrolního a finančního výboru byla vzata na vědomí 

Usnesení č. 03/06/2020 

3. Prodej pozemku v k. ú. Hoděšovice – posouzení záměru 

Rada obce projednala a zastupitelstvu obce nedoporučuje ke schválení žádost o odkup části 
pozemku ve vlastnictví obce Býšť o výměře cca 75 m2, p. č. 125/1 v k. ú. Hoděšovice. Jedná se o 
již oplocenou část pozemku, kterou žadatel užívá dlouhodobě od doby koupě nemovitosti RD se 
zahradou přilehlou k dotčenému pozemku. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce neschvaluje záměr prodeje části pozemku p. č. 125/1 v k. 
ú. Hoděšovice o výměře záměru 75 m2 

Rozprava:  

p. Rozman – v pozvánce nebylo napsáno číslo pozemku, kterého se týká projednání, chtěl pouze 
vědět, zda se nejedná o pozemky Ekorealu. 

pí Petříková – na pozemky Ekorealu se můžete dotazovat v diskuzi, nyní se projednává bod č. 3 

p. Kocián – nevěděl, které je to číslo pozemku, nemá příspěvek do rozpravy k tomuto bodu 

p. Choc – byl by rád, kdyby příště bylo uvedeno číslo projednávaného pozemku v pozvánce 

Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, Mgr. Jana 
Horáková, Robert Kamenický, Tomáš Ležík DiS., Ing. Pavel Loskot, MUDr. Jan Mejzlík, Ph.D, 
Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek,  

Proti: nikdo 

Zdržel se: Bc. Ondřej Valenda, DiS 

Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 04/06/2020 

4. Využití předkupního práva objektu na pozemku v podílovém spoluvlastnictví měst a obcí 

Rada obce projednala a zastupitelstvu obce nedoporučuje schválit návrh LD Vysoké Chvojno s.r.o. 
na využití předkupního práva při prodeji chaty ev. č. 4 na pozemku v podílovém spoluvlastnictví 
obcí p. č. 6956/36 v k. ú. Holice v Čechách. Cena chaty je stanovena částkou 12.000,-Kč. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce neschvaluje využití předkupního práva při prodeji chaty 
ev. č. 4 na pozemku v podílovém spoluvlastnictví obcí p. č. 6956/36 v k. ú. Holice v Čechách. 

Rozprava: nebyla 

Hlasování:  
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, Mgr. Jana 
Horáková, Robert Kamenický, Tomáš Ležík DiS., Ing. Pavel Loskot, MUDr. Jan Mejzlík, Ph.D, 
Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Bc. Ondřej 
Valenda, DiS 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 05/06/2020 

5. Schválení rozpočtového opatření II/2020 (II, změna rozpočtu na rok 2020) 

Rada obce předkládá zastupitelstvu obce ke schválení rozpočtové opatření č I/2020 (I. změna 
rozpočtu pro rok 2020) v tomto znění: 

 
příjmy  výdaje Účelový znak 

Investice veřejné osvětlení Hrachoviště 
 

320 000,00 Kč 
 Investice dešťová a splašková kanalizace 

 
7 500 000,00 Kč 

 Automobil 
 

200 000,00 Kč 
 Územní plán 

 
140 000,00 Kč 

 Dotace ZŠ - doplatek 
 

3 450,00 Kč 
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N
ávrh  
  Rozprava:  

p. Loskot – vznesl dotaz, kolik nemovitostí bude danou kanalizací napojeno 

pí Petříková – předpokládáme 10 – 11 parcel, jedná se zhruba o 260 m splaškové kanalizace a 
asi 300 m dešťové kanalizace, akci výstavby dešťové a splaškové kanalizace obec Býšť 
koordinuje s Pardubickým krajem, domluvili jsme se na společném zadání a společném výběru 
jednoho zhotovitele z důvodu koordinace prací a případným reklamacím. Obec Býšť by tímto 
měla ušetřit, protože nebude dávat komunikaci do konečného stavu, nebude pokládat povrchy, 
to půjde za Pardubickým krajem. Cena 7,5 mil Kč není konečná ale projektová, očekáváme její 
snížení. 

p. Loskot – co bude odvodňovat ta dešťová kanalizace, odkud půjdou ty srážky, jestli jen 
z komunikace nebo i z dalších pozemků. 

pí Petříková – bude to určitě z komunikace a přepady z akumulačních nádrží dešťové vody u 
domků podél silnice, kde není žádná vsakovací možnost 

p. Mejzlík – k částce automobilu, zdá se nízká navrhuje zvýšit na 300.000,-KČ, i tak to bude 
ojetý vůz 

pí Petříková – my jsme sondovali trh s nabídkami a myslíme, že tuto cenu sežeme poměrně 
solidní vůz. Jedná se o vůz, který se bude pohybovat především po našich obcích. Bude to 
pracovní auto. 

p. Mejzlík dává návrh k hlasování:  

- Schválení navýšení položky v rozpočtovém opatření na nákup automobilu na částku 
300.000,-Kč 

Hlasování: 
Pro: Ing. Pavel Loskot, MUDr. Jan Mejzlík, Ph.D 

Proti: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, Mgr. Jana 
Horáková, Robert Kamenický, Ph.D, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, MVDr. Vladimír 
Rejnek,  

Zdržel se: Tomáš Ležík DiS, Roman Pospíšil, Bc. Ondřej Valenda, DiS 

Návrh nebyl schválen. 

Usnesení č. 06/06/2020 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. II/2020 (II. změna 
rozpočtu na rok 2020) 

Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, Mgr. Jana 
Horáková, Robert Kamenický, Tomáš Ležík DiS., Ing. Pavel Loskot, Ladislav Mlateček, Romana 
Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Bc. Ondřej Valenda, DiS 

Proti: nikdo 

Zdržel se: MUDr. Jan Mejzlík, Ph.D,  
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 07/06/2020 

Odchod MVDr. Rejnek v 19:25 

6. Závěrečný účet obce Býšť za rok 2019 včetně zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření  

Rada obce projednala a zastupitelstvu obce doporučuje ke schválení Závěrečný účet obce Býšť za 
rok 2019 včetně Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2019 vydanou Pardubickým 
krajským úřadem se závěrem „nebyly zjištěny chyby a nedostatky“ 

Kompostárna služby 
 

100 000,00 Kč 
 Financování (fin.  prostředky z min. let)  

  
8 263 450,00 Kč 

    Součet 
 

8 263 450,00 Kč 8 263 450,00 Kč 
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Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje Závěrečný účet obce Býšť za rok 2019 včetně 
Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2019 

 Rozprava: nebyla 
Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, Mgr. Jana 
Horáková, Robert Kamenický, Tomáš Ležík DiS., Ing. Pavel Loskot, MUDr. Jan Mejzlík, Ph.D, 
Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, Bc. Ondřej Valenda, DiS 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 08/06/2020 

Příchod MVDr. Rejnek v 19:27 

7. Schválení účetní závěrky obce Býšť 
Rada obce projednala a zastupitelstvu obce doporučuje ke schválení účetní závěrku obce Býšť za 
rok 2019, kdy podkladem jsou za obec Býšť, ZŠ Býšť a MŠ Býšť vždy – výkaz zisku a ztráty, 
rozvaha a příloha.  

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku obce Býšť za rok 2019 

Rozprava: nebyla 
Hlasování:  
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, Mgr. Jana 
Horáková, Robert Kamenický, Tomáš Ležík DiS., Ing. Pavel Loskot, MUDr. Jan Mejzlík, Ph.D, 
Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Bc. Ondřej 
Valenda, DiS 

 Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 09/06/2020 

8. Zrušení „Fondu modernizace bytového fondu“ a převod finančních prostředků na běžný 
účet obce Býšť 

Rada obce projednala a zastupitelstvu obce doporučuje ke schválení zrušení fondu FRB a jeho 
bankovního účtu s převodem finančních prostředků na běžný účet obce. Fond se dlouhodobě 
nevyužívá. Částka alokovaná na speciálním samostatném účtu je v současné době 166.042,58 Kč 
a měsíční poplatek za vedení tohoto účtu činí 470 Kč. Navrhuje se tento samostatný účet zrušit a 
finanční prostředky převézt na běžný účet. Případné žádosti o finanční podporu je obec schopna 
poskytnout z běžného účtu.  

Rozprava:  

p. Rozman – budou se potom z běžného účtu půjčovat peníze za stejných podmínek, jako to bylo 
z účtu FRB 

pí Petříková – ano, bude to za stejných podmínek 

p. Rozman – navrhuji toto zapsat do usnesení, aby lidé věděli, že si můžou půjčit za stejných 
podmínek 

 Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Býšť schvaluje zrušení fondu „Fond rozvoje bydlení“ a 
jeho bankovní účet č. 248184501/0300 a převod finančních prostředků z tohoto účtu na běžný 
účet obce a v případě zájmu čerpání půjčky obdobného charakteru bude za stejných podmínek 
úrokových sazeb. 

Hlasování:  
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, Mgr. Jana 
Horáková, Robert Kamenický, Tomáš Ležík DiS., Ing. Pavel Loskot, MUDr. Jan Mejzlík, Ph.D, 
Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Bc. Ondřej 
Valenda, DiS 

 Proti: nikdo 
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Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 10/06/2020 

9. Schválení čerpání finančních prostředků z investičního a rezervního fondu ZŠ Býšť 

Rada obce projednala a zastupitelstvu obce doporučuje ke schválení žádost ZŠ Býšť o schválení 
čerpání finančních prostředků z rezervního a investičního fondu školy v tomto rozsahu a 
odůvodnění: 

a) z rezervního fondu (částka celkem)     284.000,-Kč 

- notebooky (výměna za stávající ve stáří 12let)  103.000,-Kč 
- zadavatelská činnost v rámci projektu „Učebna  
      výpočetní techniky a konektivita v celé budově školy   121.000,-Kč 
-     projektová dokumentace – „Rekonstrukce hygienických  

zázemí, pavilon I. a II. stupně“     60.000,-Kč 

 b) z investičního fondu (částka celkem)    642.000,-Kč 

- oprava hygienického zázemí na II. stupni v I.NP  500.000,-Kč 
- výměna obložení v budoucí první třídě     50. 000,-Kč 
- výmalba v objektu školy kuchyně, jídelna, chodby 
kabinet chemie a fyziky, třída pro budoucí I. třídu    75.000,-Kč 

- domácí vrátný – oprava rozvodů na budově staré školy    17.000,-Kč  

Rozprava: nebyla 
 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje čerpání finančních prostředků z rezervního 
fondu ve výši 284.000,-Kč a z investičního fondu ve výši 642.000,-Kč s využitím v souladu s 
předloženou žádosti. 

Hlasování:  
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, Mgr. Jana 
Horáková, Robert Kamenický, Tomáš Ležík DiS., Ing. Pavel Loskot, MUDr. Jan Mejzlík, Ph.D, 
Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Bc. Ondřej 
Valenda, DiS 

 Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 11/06/2020 

 
10.  Schválení územní studie rozvojového území Z7-By-BV – lokalita „Přední Obecnice“ a 

„Svoboda“ 

Rada obce v návaznosti na poradu zastupitelů byla seznámena s Územní studií rozvojového území 
Z7-By-BV v lokalitě „Přední Obecnice“ a „Svoboda“ v obci Býšť. V územní studii jsou zapracovány 
některé připomínky obce Býšť z předchozích jednání s investory a projektanty, avšak není 
dořešena jednoznačně likvidace splaškových vod z dané lokality ve vztahu ke kapacitě čistírny 
odpadních vod v obci, jejíž intenzifikace se v současně době zpracovává. Proto bylo doporučeno 
odložit posouzení dané územní studie po dokončení intenzifikace ČOV a výsledku zapracovaného 
do územní studie. 

 Rozprava:  

p. Loskot přečetl připomínky ke studiu v tomto znění: 

1/ k odstavci Splašková kanalizace, str. 10 
Chybí uvedení informace o současné kapacitě ČOV a stávajícím hydraulickém a látkovém zatížení. 
Nestačí pouze uvést, že se zpracovává studie rozšíření kapacity. Z důvodu zajištění vyšší 
bezpečnosti provozu ČOV navrhuji uvažovat to, že 1 EO = 1 obyvatel, nikoliv 1EO = 0,8 x obyvatel. 
Dále navrhuji, aby se pro 1 RD uvažovalo s 3,5 obyvateli, nikoliv s třemi, jak navrhuje studie. Tudíž 
je třeba počítat celkově s 200 obyvateli a 200 EO, nikoliv se 120 – 150 EO, jak uvádí studie. 

2/ k odstavci Dešťová kanalizace, str. 11 
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Na str. 11 se uvádí, že ….. cituji „V rámci provedených výpočtů a na základě posouzení kapacity 
stávající dešťové kanalizace obce Býšť lze konstatovat následující. Stávající kanalizace umožní 
napojení cca 21 l/s.“. Tato konstatace je nedostačující, je nezbytné do studie doplnit výpočty a 
posouzení doložit, aby to bylo kontrolovatelné. 

3/ k odstavci kapacity Býšťského a Brodeckého potoka, str. 12 
Pro napojení dešťových vod z rozvojové lokality je nezbytné, aby byly nejprve provedeny úpravy 
těchto recipientů. Tuto podmínku požaduji doplnit do studie. Dále se uvádí, že nad lokalitou bude 
vybudován dostatečný retenční objem o předpokládaném objemu 450 – 500 m

3
. Jak se k tomuto 

objemu došlo? Je nezbytné do studie doplnit výpočet. Je rovněž nutné, aby do studie bylo 
doplněno, že protipovodňové opatření je podmiňující investicí pro rozvoj lokality Z7. 

4/ k odstavci Protipovodňová ochrana lokality, str. 12 
Je třeba zdůvodnit, proč bylo použito návrhového deště 150 l/s/ha o periodicitě 0,2. To je o 5letý 
návrhový déšť. Z důvodu zvýšení bezpečnosti budoucích nemovitostí v lokalitě Z7 proti zatápění 
povrchovou vodou z přilehlých polí navrhuji použít déšť o periodicitě nejvýše 0,1, tedy minimálně 
10tiletý déšť. Dále se ve studii uvádí, že …“za dobu návrhové srážky lze počítat s objemem 
dešťových vod v množství 405 m

3“
. Jak se k tomuto objemu došlo? Informace o posouzení kapacity 

Býšťského a Brodského potoka a návrh objemu protipovodňové ochrany není dostatečný. Navrhuji 
zvýšit stupeň bezpečnosti ochrany budoucích nemovitostí (chránit proti dešti s vyšší intenzitou + 
vyšším objem akumulace) a doplnit příslušné výpočty. 

5/ k celé části „Vodní hospodářství“ územní studie rozvojového území Z7 
Kapitola Vodní hospodářství studie je vypracována osobou, která k tomuto nemá zákonné 
oprávnění. Zpracovatelem této kapitoly je pan Martin Kalmus, který je dle zákona č. 360/1992 Sb., 
o výkonu povolání autorizovaných architektů a o výkonu povolání autorizovaných inženýrů a 
techniků činných ve výstavbě autorizovaným technikem v oborech technika prostředí staveb – 
zdravotní technika a stavby vodního hospodářství a krajinného inženýrství – zdravotní technika. 
Dle tohoto zákona však územně plánovací podklady a příslušné části územně plánovací 
dokumentace může vypracovávat pouze osoba s oprávněním autorizovaný inženýr v příslušném 
oboru, nikoliv autorizovaný technik. 

pí Dubrovská - Požaduje doplnit výpočty o 5letou, 20letou a 100letou srážku. Stejně tak by se v 
případě opatření - zemní val měla na výkresu objevit zátopová čára pro tyto n-leté vody, aby bylo 
zřejmé, které pozemky budou dotčeny zátopou v případě přívalových srážek.  

p. Pospíšil – technickou poznámku, měli jsme požadavek, aby nebyly do studie zahrnuty pozemky 
obce a ve variantě 1. i 2. v protipovodňovém opatření stále figuruje cesta, která je pozemkem obce 

p. Ležík – retence valu se nachází na cizích pozemcích, takže předpokládá, že s tím majitelé 
souhlasit nebudou, aby se jim tam shromažďovala voda 

pí Petříková – požádala o kontrolu pozemků dotčených koncepcí zeleně, je umístěno na 
soukromém pozemku 

p. Rozman – obšírně upozornil na skutečnost, aby se nezapomnělo na ZTV a její převod do 
vlastnictví obce a následnou údržbu. 

pí Petříková – upozornila, že toto není předmětem zadání územní studie, bude předmětem nějaké 
regulační smlouvy, smlouvy o převodu inženýrských sítí, komunikace a samozřejmě ostatní 
pozemky se mohou převést po nějaké době tak jak si určí zastupitelé, podobně bylo sjednáno při 
předání komunikace na „Svobodě“, kdy se předání provedlo až po 80% ukončení výstavby 
v lokalitě. 

p. Hofman – vyjádřil souhlas s panem Rozmanem, má nám tady něco vyrůst o čem si myslí, že 
valná většina nás vůbec nechce, k technické věci vznesl dotaz na protipovodňový val, kdy se něco 
vybuduje nad pozemky a dnes když jsou přívalové deště tak to z těch polích teče na tu louky, která 
to nějak absorbuje, ale ti co bydlí kousek vedle těch pozemků tak v ulici při přívalových deštích 
teče cca 20 cm vody a tím protipovodňovým valem se pošlou další m3 vody tak tam poteče místo 
20 cm 40 cm vody, vznesl obavy, že voda z polí poteče mimo hráz. 

p. Loskot – hráz by měla tyto všechny vody akumulovat, periciodita je velice nízká a řízeně by to 
mělo jít do dešťové kanalizace, tak to je uvažováno, nemělo by to jít okolo 

p. Hofman – to by tam musel být druhý „Vančák“. 
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pí Kozáková – sdělila, že se jí návrh nelíbí, vznesla dotaz na nárůst dopravy, protože můžeme 
očekávat minimálně 2 vozy na jeden dům, ptá se, zda tuto zátěž zvládnou naše komunikace a co 
to pro ty, kteří tu bydlí, přinese. Do stávajícího zastavění obce se navrhovaná moderní koncepce 
nehodí. Je to v rozporu s historií obce jak by měla vypadat a jak by se měla rozvíjet. Vznesla dotaz, 
zda potok unese zátěž odvodu dešťových vod z dané lokality. Potok při deštích má hraniční vodní 
hladinu, může to ohrozit domy podél potoka, zda s tím bylo počítáno. 

p.Velc – není dodržen §7 odst. 2 vyhl. 501/206 Sb. o povinném vymezování veřejných prostranství. 
Zelené střechy mají vliv na výpočty ohledně dešťové kanalizace, ale kdo zaručí, že tam nebudou 
klasické střechy, proto výpočty počítat na variantu normální střechy. Studie neakceptuje současný 
trend zadržování vody v krajině a posílá ji do kanalizace 

p. Hodač – vznesl dotaz jak je možné, že z takto velké lokality vede jen jedna cesta pro zhruba 124 
aut a nelíbí se, že by toto množství aut jezdilo 6 m od jeho pozemku, rád by řešil ochranu svého 
domu již nyní a ne až při řízení na stavebním odboru, tedy protihluková opatření by měla být 
řešena již v návrhu studie. Jeden výjezd z lokality je nedostačující 

pí Petříková – ten jeden výjezd byl udělán na základě, že jsme si nepřáli původně navrhovaný, aby 
se jezdilo kolem dvojdomků či kolem sávajících nemovitostí na „Svobodě“. Ten jeden výjezd je 
možný. 

p. Pech – výjezd je do zastávky a s předpokládanou frekvencí by tam měl být spíše kruhový 
objezd. 

pí Petříková – kruhový objezd je vyprojektovaný, povolená stavba a je třeba tlačit na kraj, aby 
finančně zajistil stavbu 

p. Pech  -  a to je v místě budoucího sjezdu? 

pí Petříková – ne je to v místě křižovatky   

p. Hodač – jeli taková frekvence tak už se to jmenuje křižovatka, na to existují výpočty ministerstva 
dopravy, co se týká propustnosti křižovatky, výjezdu apod., to by ve studii už mělo být zakreslený. 
Pokud tam je současný stav křižovatky, který je, tak jakákoli bezpečná vzdálenost, která je 
počítaná, aby se napojilo na komunikaci, kde je povolená 50 km/hod, je 49 m z každé strany, to tu 
není řešeno, 

pí Petříková – tak toto si určitě odpoví dopravní inspektorát, bude na něm, zda toto řešení povolí 
nebo ne, pakliže se zdárně dokončí přeložka z Rokytna, nebude silnice tak frekventovaná. 

p. Pech – těch x domů, které jsou tam takto navrženy v tom množství, ta plocha k zastavění je, ale 
jestli je vůbec rozumné a akceptovatelné uvažovat o takovémto množství o takovém sídlišti, tomto 
rozpracování, zatížení inženýrských sítí. Je zde tolik sporných bodů, že by tyto všech měly být 
vyřešeny dopodrobna, tak se na této studii nedá pracovat. Mohlo by o tom vědět více občanů i tím, 
že by se to vyvěsilo na veřejnou stránku, aby byl přístup ke studii. 

Následovala neřízená diskuze na toto téma. 

p. Záruba – není architektem, autorem urbanismu je akademický architekt p. Hozman, jeho úkolem 
bylo studii dotáhnout a zapracovat požadavky obce, které byly vzneseny na přelomu února a 
března t. r. Měl na starost technickou část, tj. infrastrukturu, dopravní řešení apod. k urbanizmu 
není kompetentní se vůbec vyjádřit. Co se týká technických opatření, využili jako výchozí podklad 
územní plán. Následně vzniklo zadání územní studie, což je dokument, který připravil stavební 
úřad v Holicích, kde bylo napsáno, co vše ta územní studie musí obsahovat. Bylo zadáno ve 
spolupráci s obcí a snažili se vše dle požadavků zapracovat. Územní studie je podkladem pro 
rozhodování, není to dokumentace, ke které by se vyjadřovaly dotčené orgány.  

Dále pan Záruba obšírně popsal jednotlivé stavební objekty ve dvou variantách navrhované 
územní studie. 

Následovaly neřízené připomínky občanů a zastupitelů na dané téma a tím neřízená diskuze 

p. Blažek – vrátil se k problematice kompetence p.  Kalmuse, je to zásadní, zda je to vůbec 
v pořádku a zda to vůbec můžeme s tímto schválit. Požádal o vysvětlení. 

p. Záruba – studie je podklad pro rozhodování v území, zákon o autorizaci ukládá povinnost, aby 
tak zvaně hlavní projektant, v tomto případě p. architekt Hozman, který zastřešuje celou územní 
studii, byl garantem, že všechny části studie jsou zkoordinovány, koncepce navazuje, má to 
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všechny náležitosti. K těm dílčím částem si přizývá specialisty, odborníky, kteří mu tu speciální část 
zpracují. Autorizaci pan na dokumentaci dává on, a je tím garantem celého toho řešení. 
Dokumentace ve fázi územní studie nemusí být autorizovaná. To se týká až dokumentace pro 
územní řízení. 

p. Loskot – nesouhlasí s odkazem na zákon 360 a stavební zákon, a když se obojí dá dohromady, 
tak toto není projektová dokumentace, ale dokumentace pro územní podklad a tam musí být 
autorizovaný inženýr, tvrzení pana Záruby rozporuje.  

Další diskuze na toto téma bez požadavku na zápis se shrnutím projednávané výše uvedené 
problematiky. 

Paní starostka požádala o zaslání připomínek od diskutujících v elektronické podobě nebo i 
papírové podobě pro potřeby zápisu ze zasedání. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce neschvaluje  Územní studií rozvojového území Z7-By-BV 
v lokalitě „Přední Obecnice“ a „Svoboda“ v obci Býšť  

Hlasování:  
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, Mgr. Jana 
Horáková, Robert Kamenický, Tomáš Ležík DiS., Ing. Pavel Loskot, MUDr. Jan Mejzlík, Ph.D, 
Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Bc. Ondřej 
Valenda, DiS 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 12/06/2020 
 

11.  Diskuze 
 
a) Schválení dofinancování nákupu notebooků pro ZŠ Býšť 

Rada obce projednala a zastupitelstvu obce doporučuje ke schválení žádost ZŠ Býšť o 
dofinancování nákupu 10 ks notebooků pro ZŠ Býšť ve výši 50% nákupní ceny, tedy částkou 
102.783,45Kč. Škola disponuje zastaralými notebooky ve věku 12 let, které nesplňují funkčnost pro 
distanční i běžnou výuku, což se potvrdilo v období uzavření školy z důvodu koronavirové nákazy. 

 Rozprava:  
  p. Loskot – o jaké notebooky se jedná, nefunkční? 

  pí Petříková – ne jedná se o zastaralé notebooky 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje dofinancování nákupu 10 ks notebooků pro ZŠ Býšť 
ve výši 50% nákupní ceny, tedy částkou 102.783,45Kč. 

Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, Mgr. Jana 
Horáková, Robert Kamenický, Tomáš Ležík DiS., Ing. Pavel Loskot, MUDr. Jan Mejzlík, Ph.D, 
Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Bc. Ondřej 
Valenda, DiS 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 13/06/2020 
 

b) Schválení smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Pardubického kraje pro jednotku 
SDH obce na rok 2020 
Zastupitelstvu obce byla předložena ke schválení smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu 
Pardubického kraje pro jednotku SDH obce na rok 2020 ev. č. OKŘ/20/22218. Jedná se o 
účelovou dotaci ve výši 70% ze skutečných nákladů, maximálně 90.000,-Kč na pořízení přenosné 
motorové stříkačky PH Alfa s příslušenstvím.  

Rozprava: nebyla 
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Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu 
Pardubického kraje pro jednotku SDH obce na rok 2020 ev. č. OKŘ/20/22218. 

Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Mgr. Klára Dubrovská, Mgr. Jana 
Horáková, Robert Kamenický, Tomáš Ležík DiS., Ing. Pavel Loskot, MUDr. Jan Mejzlík, Ph.D, 
Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Bc. Ondřej 
Valenda, DiS 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 14/06/2020 
 
c) Ostatní diskuze 
p. Rozman – upozornil na potřebu vyčištění potoka v Býšti a uklizení posekané trávy podél toku 
pí Petříková – tráva kolem potoka je posekaná a odvezená, dnes proběhla kontrola toku z důvodu 
možné povodně a bylo zjištěno, že hladina vody má v rezervě ještě 40% kapacity. 
p. Rozman – upozornil na uzavírku silnice II/298 při její opravě, zda uzavírka nešla nějak omezit 
pí Petříková – toto tady nevyřešíme 
p. Rozman – upozornil na potřebu opravy výztuže v podchodu 
pí Petříková – toto již řešíme s ŘSD, je to jejich majetek 

 
Paní starostka všem přítomným poděkovala a zasedání zastupitelstva ukončila.  
Zasedání zastupitelstva bylo zahájeno v 19:00 hod a ukončeno v 20:45 hod. 

Přehled usnesení ze zasedání zastupitelstva obce: 

Zastupitelstvo obce: 

Usnesení č. 01/06/2020 schvaluje program zasedání zastupitelstva obce rozšířený v diskuzi o 
body: 

- Schválení dofinancování nákupu notebooků pro ZŠ Býšť 
- Schválení smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu 
Pardubického kraje pro jednotku SDH obce na rok 2020 

Usnesení č. 02/06/2020 bere na vědomí zprávu o činnosti rady obce 

Usnesení č. 03/06/2020 bere na vědomí zprávu kontrolního a finančního výboru  

Usnesení č. 04/06/2020 neschvaluje záměr prodeje části pozemku p. č. 125/1 v k. ú. 
Hoděšovice o výměře záměru 75 m2 

Usnesení č. 05/06/2020 neschvaluje využití předkupního práva při prodeji chaty ev. č. 4 na 
pozemku v podílovém spoluvlastnictví obcí p. č. 6956/36 v k. ú. Holice 
v Čechách 

Usnesení č. 06/06/2020 neschvaluje navýšení položky v rozpočtovém opatření na nákup 
automobilu na částku 300.000,-Kč 

Usnesení č. 07/06/2020 schvaluje rozpočtové opatření č. II/2020 (II. změna rozpočtu na rok 
2020) 

Usnesení č. 08/06/2020 schvaluje Závěrečný účet obce Býšť za rok 2019 včetně Zprávy o 
výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2019 

Usnesení č. 09/06/2020 schvaluje účetní závěrku obce Býšť za rok 2019 

Usnesení č. 10/06/2020 schvaluje zrušení fondu „Fond rozvoje bydlení“ a jeho bankovní účet 
č. 248184501/0300 a převod finančních prostředků z tohoto účtu na 
běžný účet obce  

Usnesení č. 11/06/2020 schvaluje čerpání finančních prostředků z rezervního fondu ve výši 
284.000,-Kč a z investičního fondu ve výši 642.000,-Kč s využitím 
v souladu s předloženou žádosti. 
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Usnesení č. 12/06/2020 neschvaluje s Územní studií rozvojového území Z7-By-BV v lokalitě 
„Přední Obecnice“ a „Svoboda“ v obci Býšť  

Usnesení č. 13/06/2020 schvaluje dofinancování nákupu 10 ks notebooků pro ZŠ Býšť ve výši 
50% nákupní ceny, tedy částkou 102.783,45Kč. 

Usnesení č. 14/06/2020 schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Pardubického kraje 
pro jednotku SDH obce na rok 2020 ev. č. OKŘ/20/22218. 

 
Zápis byl vyhotoven dne 30. 6. 2020 

Zapisovatel: Miloslava Vízková 
 
Ověřovatelé: Karel Blažek v. r.        dne 8. 7. 2020 
 

Tomáš Ležík  v. r.      dne 13. 7. 2020 
 

 
 

 
Romana Petříková v. r.         Roman Bezouška  v. r. 
   starostka                                                     místostarosta          
 


